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Prezident SLK podporuje snahu UNM získať štatút 

nemocnice štvrtej kategórie 

Na pôde UNM sa uskutočnilo neformálne stretnutie manažmentu nemocnice 

s prezidentom Slovenskej lekárskej komory Pavlom Oravcom. Diskutovalo sa najmä  

o téme optimalizácie siete nemocníc a o projekte novej Univerzitnej nemocnice sv. 

Martina, ktorá má byť postavená z prostriedkov Plánu obnovy.  

Riaditeľ UNM Ivan Kocan informoval, že MZ SR vyhovelo žiadosti nemocnice a 6. 

apríla schválilo väčšinu programov z kategórie 4, ktoré UNM reálne vykonáva, ako 

doplnkové. Poukázal však na skutočnosť, že ako univerzitná nemocnica by sme mali 

byť preklasifikovaní na nemocnicu štvrtej kategórie. Podobne, ako sú tam zaradené 

univerzitné nemocnice v Bratislave a v Košiciach. Námestník pre liečebnopreventívnu 

starostlivosť UNM Dalibor Murgaš zdôraznil, že univerzitné nemocnice sú všade vo 

svete nositeľmi tzv. koncovej medicíny a sú klasifikované ako najvyššie typy 

poskytovateľov zdravotnej starostlivosti. Prezident SLK Pavel Oravec deklaroval, že 

komora chce pomáhať nový systém optimalizácie siete zlepšiť a zaujíma ju názor 

manažmentov nemocníc k tejto problematike. Vyslovil verejnú podporu snahe 

vedenia UNM dosiahnuť preklasifikovanie nemocnice na štvrtú kategóriu. 

Riaditeľka Úseku rozvoja a strategických investícií UNM Martina Antošová 

konštatovala, že nový systém optimalizácie siete nemocníc na Slovensku, žiaľ, 

nezohľadňuje európsku klasifikáciu nemocničnej siete, v ktorej sú definované iba 3 

typy nemocníc – všeobecné, špecializované a univerzitné. V závere stretnutia 

predstavila hosťom projekt novej univerzitnej nemocnice, ktorá má byť v Martine 

postavená do roku 2026.  Vyzdvihla, že pôjde o nemocnicu s unikátnym dizajnom, s 

prepracovanou logistikou a sofistikovanou IT infraštruktúrou, využívajúcou smart 

riešenia, čo  zjednoduší a zefektívni prácu zdravotníkom. Uviedla, že projekt je 

navrhnutý s minimálnym vplyvom na životné prostredie a nová nemocnica sa chce 

pýšiť označením green hospital. Zámerom projektového tímu je vybudovať excelentnú 

modernú nemocnicu participujúcu na medzinárodných vedecko-výskumných 

projektoch, prinášajúcu inovácie nielen do starostlivosti o pacientov, ale aj do života 

zdravotníckych profesionálov. 

Cieľom stretnutia, ktoré inicioval riaditeľ UNM Ivan Kocan, bolo otvoriť aktuálne 

témy možnej spolupráce medzi UNM a SLK. Zúčastnili sa ho: prezident SLK Pavel 

Oravec, viceprezident SLK Róbert Roland, člen Rady SLK Ján Červeň, riaditeľ UNM 

Ivan Kocan, námestník LPS pre chirurgické disciplíny Dalibor Murgaš, námestník 

LPS pre internistické disciplíny Miloš Jeseňák a vedúca manažérka projektového 

tímu výstavby Univerzitnej nemocnice sv. Martina Martina Antošová. 

 


